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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen megoldást talált a tárca a vásárosnaményi 
ruhagyár dolgozóinak megsegítésére?" 

Tisztelt Miniszter úr!

Tragikus módon az elmúlt hetekben sem történt változás a vásárosnaményi A.R.J. Ruhagyár 
dolgozóinak helyzetében.

A gyártás leállása miatt a vállalat 530 dolgozóját március 22. napjától fizetés nélküli szabadságra 
küldték, ami a legnehezebb csapdahelyzetnek bizonyult. A munkavállalók nem jogosultak a három 
hónapra szóló álláskeresési járadék igénylésére, mivel a munkaviszonyuk nem szűnt. Új állást 
találni viszont a válság idején szinte lehetetlen a környéken, így legtöbben továbbra is gyár munka 
és fizetés nélküli alkalmazottai. A munkaszerződés felmondásával ráadásul elveszítenék a 
végkielégítéshez és egyéb járandóságaikhoz fűződő jogaikat.

A kormányzati segítséget sürgető kérdésemre gyakorlatilag egysoros válasz érkezett, melyben a 
tárca fenntartja Schanda Tamás Országgyűlés plenáris ülésén elhangzott válaszát. Államtitkár úr 
azonban azon túlmenően, hogy elhárította a kormány illetékességét az ügyben gyakorlatilag 
kizárólag a magyar foglalkoztatási mutatók alakulására tudott hivatkozni. Ez azonban egészen 
biztosan nem nyugtatja meg a bajba jutott vásárosnaményi munkavállalókat. 

Nem tudom elfogadni államtitkár úrnak azt az érvét, hogy a magyar állam nem tud egyértelmű 
segítséget biztosítani közvetlenül a munkavállalóknak és még keresik a megoldásokat a kialakult 
helyzetre. Egy bérgarancialap létrehozásával segíteni lehet a bajba jutott munkavállalókon. Mivel 
államtitkár úr válasza szerint a foglalkoztatottsági mutatók kedvezően alakulnak a környező 
országokhoz képest, így ez nem jelenthet elviselhetetlen terheket a hazai költségvetés számára. 



Fontosnak tartom kiemelni, hogy a bérgarancialap nem munkavégzés helyetti segélyt jelent. A 
vásárosnaményi A.R.J. Ruhagyár munkatársai eddig is megdolgoztak a fizetésükért, amire most a 
válság miatt önhibájukon kívül nincs lehetőségük.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter urat:

1. Milyen megoldást talált a tárca a vásárosnaményi ruhagyár dolgozóinak megsegítésére?

2. Milyen lehetőséget lát a járvány miatt bevétel nélkül maradt munkavállalókat segítő 
bérgarancialap létrehozására?
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